
Yenilenebilir Enerji Piyasasının Gazetesi       Yıl: 14             Sayı: 304           www.petroturk.com

IEA BAŞKANI FATİH BiROL 
TÜRKiYE’NiN TEMiZ ENERJiDE 
YENi YOL HARiTASINI 
DEĞERLENDiRDi

Enerji ve Tabii 
Kaynaklar 

Bakanı Alparslan 
Bayraktar

IEA Başkanı Fatih 
Birol; “Türkiye’nin 
temiz enerjide attığı 
adımlar son derece 
güzel ve umut verici. 
Türkiye, Avrupa’da 
bu konuda en önde 
gelen ülkeden biri.”s4

YENiLENEBiLiRDEYENiLENEBiLiRDE
YATIRIM DONEMi
COP29 zirvesi için Bakü’de bulunan Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar, Türkiye’nin 
yenilenebilir enerjide çok büyük bir potansiyeli olduğunu 
ve 2035 için ‘çok iddialı’ bir program açıklandığını belirtti. 
Bayraktar, HES’lerden jeotermale, biyokütleden offshore 
RES’lere bütün alanlarda yeni bir yatırım dönemine 
girildiğini duyurdu.

14. Türkiye Enerji Zirvesi’nin bu yıl en 
çok dikkat çekecek oturumlarından biri 
‘DEİK Özel Oturumu’ olacak. Dış Ekonomik 
İlişkiler Kurulu (DEİK) temsilcilerinin 
katılacağı oturum, 25 Kasım Pazartesi 
günü 1. Salon'da gerçekleştirilecek.

DEİK ÖZEL OTURUMU YAPILACAKYENİLENEBİLİR ENERJİ OTURUMLARIYENİLENEBİLİR ENERJİ OTURUMLARI
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“RÜZGARDA VE GÜNEŞTE 7-8 BİN MW’LIK BİR 
KURULU GÜCÜ DEVREYE ALMAMIZ LAZIM”

Son 14-15 yılda güneş ve rüzgar enerjisinde 30 bin MW’ı aşan bir kurulu 
güce ulaşmayı başardıklarını vurgulayan Bakan Bayraktar, “Neredeyse 

sıfırdan bu noktaya geldik. Bu 30 bini 2035 için 120 bin MW’a çıkarmak gibi çok 
büyük, iddialı bir programa başlıyoruz. Geçtiğimiz 14-15 yılda yıllık yaklaşık 
2 bin 700 MW yeni kapasite oluştururken şimdi bunu üç katına çıkarıp her yıl 7 
ila 8 bin MW’lık bir kurulu gücü rüzgarda ve güneşte devreye almamız lazım” 
ifadelerini kullandı.

“ULUSLARARASI FİNANSAL KURULUŞLARA 
BÜYÜK GÖREV DÜŞÜYOR”

Son yıllarda ‘korumacı’ politikalar yükselişte olsa da ‘fi nans’ 
olmadan hiçbir hedefi n gerçekleştirilemeyeceğine dikkat 

çeken Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Çok ciddi bir siyasi irade ve kararlılık gerekiyor. 
Bunun yanında çok ciddi bir teknik altyapıya ihtiyaç var. Bir diğeri 
de bu işin olmazsa olmazı; fi nansman. Bu konuda da Dünya Bankası, 
Uluslararası Finans Kurumu (IFC), Avrupa’daki fi nansal kuruluşlar, 
ticari fi nansal kuruluşlara büyük görev düşüyor.” s6

YATIRIM DONEMi
COP29 zirvesi için Bakü’de bulunan Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar, Türkiye’nin 
yenilenebilir enerjide çok büyük bir potansiyeli olduğunu 
ve 2035 için ‘çok iddialı’ bir program açıklandığını belirtti. 
Bayraktar, HES’lerden jeotermale, biyokütleden offshore 
RES’lere bütün alanlarda yeni bir yatırım dönemine 

Türkiye enerji piyasasının “En Büyük Aile Buluşması”, 25-26 Kasım 2024 
tarihlerinde İstanbul’da gerçekleştirilecek. Zirvede, Türkiye’nin küresel enerji 
piyasalarındaki stratejik rolü, yakın dönemde keşfedilen potansiyel enerji 
kaynakları, iş birlikleri, enerji yatırımlarının bugünü ve geleceği konuşulacak. s10
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BAKAN KURUM: UZUN DÖNEMLİ İKLİM 
DEĞİŞİKLİĞİ STRATEJİSİNİ İSTİŞARE EDECEĞİZ
Bakanlık olarak 

iklim değişikliğiyle 
ilgili konularda ulusal 
koordinasyon görevini 
yürüttüklerini bildiren Bakan 
Kurum, geçen yılki İklim 
Değişikliği Koordinasyon 
Kurulu toplantısında 
onaylanan ve 2024-2030 
dönemini kapsayan 
İklim Değişikliği Azaltım 
Stratejisi ve Eylem Planını 
hazırladıklarını belirtti.

Kurum, şunları kaydetti: 
“Bugünkü toplantımızda 
ülkemizin 2053 Uzun Dönemli 
İklim Değişikliği Stratejisi yol 
planımızı istişare edeceğiz. 
Yol haritamızda sera gazı 
emisyonuna sebep olan enerji, 
sanayi, tarım, ulaştırma, atık, 
binalar, arazi kullanımı ve 
arazi kullanım değişikliğiyle 
ormancılık sektörlerinin 
yanında iklim değişikliğine 
uyum konuları yer almaktadır. 

11-22 Kasım’da, dost ve 
kardeş ülke Azerbaycan’da 
düzenlenecek COP29 Tarafl ar 
Konferansında ülkemiz 
adına bu platformda ortak 
akılla aldığımız kararları 
tüm dünyaya açıklayacağız. 
Bugünkü toplantımızda 
COP29 kapsamında, 
müzakereler ve girişimlerle 
ilgili değerlendirmelerde 
bulunacağız.”

Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanı Murat 
Kurum, İklim Değişikliği 

ve Uyum Koordinasyon 
Kurulu Toplantısı’nda iklim 
krizinin küresel çapta tüm 
üretim ve tüketim zincirini 
dönüştürdüğünü, sel, yangın, 
çölleşme ve kuraklık gibi 
afetlerin sıklığının ve etkilerinin 
her geçen gün arttığını belirtti.

İklim göçünün her geçen 
gün arttığını ve insanların 
yaşam alanlarını terk etmek 
zorunda kaldığını dile getiren 
Kurum, temiz suya ve gıdaya 
erişimin gittikçe zorlaştığını 
söyledi.

Dünyada yılda 2,1 milyar 
ton katı atık üretildiğini aktaran 
Kurum, “Her yıl 8 milyon ton 
atık okyanuslara karışıyor. 
Bugün dünyada her yıl üretilen 
gıdanın 3’te biri, yani 1,3 
milyar tonu israf ediliyor. Bu 
israfın maliyeti 1 trilyon doları 
aşıyor. Son 50 yılda hava, iklim 
ve suyla bağlantılı 11 binden 
fazla afet kayıtlara geçmiştir. 2 
milyonun üzerinde can kaybı ile 
3,64 trilyon dolarlık ekonomik 
kayıp gerçekleşmiştir” diye 
konuştu.

Türkiye’de son yıllarda 
doğal afetlerin ağır sonuçlarıyla 
yüzleşildiğini ifade eden 
Kurum, bu manzara karşısında 
üzerlerine düşen vazifenin, 
sürdürülebilir ve yeşil 
kalkınmayı esas alan döngüsel 
ekonomi modeline geçmek 
olduğunu vurguladı.

Bakan Kurum, Türkiye 
olarak bu konuda oldukça 
önemli adımlar attıklarını 
belirterek, sözlerini şöyle 

sürdürdü: “2053 Net Sıfır 
Emisyon ve Yeşil Kalkınma 
Hedefleri doğrultusunda 
iklim dostu ve yeşil dönüşüm 
eksenli bir yaklaşımla hareket 
ediyoruz. Ülkemizi değişen ve 
dönüşen dünyanın değiştirici 
ve dönüştürücü gücü olarak 
görüyor, bir yandan kendi 
önceliklerimize odaklanıyor 
diğer yandan da uluslararası 
yükümlülüklerimizi yerine 
getiriyoruz. Bu kapsamda Orta 

Vadeli Program’da öngörülen 
dijital dönüşüm ve yeşil 
finansman mekanizmalarına 
ulaşmak üzere gerekli 
hazırlıklarımızı tamamlamış 
durumdayız. Bakanlık olarak 
bu çalışmalarımızı iki ana 
eksen üzerine kurduk. Dijital 
dönüşüm için akıllı şehirler 
vizyonumuz ve yeşil dönüşüm 
için de çevre ve iklim 
değişikliği alanlarında yürütmüş 
olduğumuz çalışmalarla bu 
süreci yönetiyoruz.”

“GERİ KAZANIM ORANINI 
YÜZDE 60’A ÇIKARMAYI 
HEDEFLİYORUZ”

Türkiye’nin tarihin hiçbir 
döneminde, insanlığın 
genetiğini ilgilendiren konulara 
kayıtsız kalmadığını vurgulayan 
Kurum, ülke olarak iklim 
değişikliği ve çevre sorunlarıyla 
mücadeleyi her zaman siyaset 
üstü ve sınır tanımayan konular 
olarak ele aldıklarını söyledi.

İklim değişikliğiyle 
mücadeleyi hem mevcut 
sorunların önlenmesi hem 
de kalkınma sürecinde 
iklime uyum olarak 
değerlendirdiklerini dile getiren 
Kurum, şunları kaydetti: 
“Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın açıkladığı, 
2053 Net Sıfır Emisyon 
Hedefi ve Yeşil Kalkınma 
Hedefleri doğrultusunda iklim 
değişikliğiyle mücadele ve 
uyum konuları başta olmak 
üzere birçok alanda önemli 
düzenlemeler gerçekleştirdik. 
Su kaynakları yönetiminden 
biyolojik çeşitlilik ve ekosistem 
hizmetlerine, tarım ve gıda 
güvencesinden enerji ve 
sanayiye, ulaştırmadan 
kentlere, sağlıktan sosyal 
kalkınma ve afet risk 
azaltmaya kadar birçok alanda 
iklim değişikliğine uyum 
için çalışıyoruz. Paris İklim 
Anlaşması’nı ülkemizin özgün 
konumunu koruyarak ve 
hakkaniyet ilkesini gözeterek, 

Gazi Meclisimizden yetki 
alarak onayladık. Ulusal Katkı 
Beyanımızda artıştan, azaltım 
oranımızı yüzde 21’den yüzde 
41’e çıkardık.

Dünyaya örnek olan ve 
iklim diplomasisinde çığır açan 
Sıfır Atık Modeli’ni de başarıyla 
uyguluyoruz. Elde ettiğimiz 
kazanımların yanı sıra büyük 
bir zihniyet dönüşümünü de 
gerçekleştiriyoruz. Hayata 
geçirdiğimiz Ulusal Depozito 
Yönetim Sistemi sayesinde 
2035’de ülkemizdeki geri 
kazanım oranını yüzde 60’a 
çıkarmayı hedefliyoruz. 
Ülkemizde 2018 yılında yüzde 
1,2 olan arıtılmış atık suların 
yeniden kullanım oranını 
yüzde 5,5’e çıkardık, 2030’da 
ise yüzde 15 seviyesini 
yakalamaktır.”

Son 22 yılda sosyal 
konut ve kentsel dönüşüm 
çalışmalarıyla ürettikleri 3,3 
milyon konutu çevreye saygılı, 
sıfır atık uyumlu olacak şekilde 
inşa ettiklerini anlatan Kurum, 
deprem bölgesindeki 452 bin 
yeni konut ve iş yerini sıfır atık 
ve iklim değişikliğine uyumlu 
şekilde inşa etmeye devam 
ettiklerini aktardı.

Kurum, enerjide verimliliği 
sağlamak için tesislere 
Sanayide Yeşil Dönüşüm 
Belgesi düzenlediklerini, enerji 
sektöründe toplam elektrik 
kurulu gücü içerisindeki 
yenilenebilir enerjinin 
payını 2035’te yüzde 65’e 
yükselteceklerini söyledi.

Yakın zamanda çıkması 
beklenen İklim Kanunuyla 
Emisyon Ticaret Sisteminin 
kurulması için yürütülen 
çalışmaları tamamlayacaklarını 
dile getiren Kurum, şöyle 
devam etti: “Yeşil yatırımlar 
için finansman mekanizmaları 
ve hibe programları 
geliştirmeye devam edeceğiz. 
Türkiye’nin özgün ihtiyaçlarını 
karşılayacak Ulusal Yeşil 
Taksonomi yönetmeliğini 
2025’de uygulamaya alacağız. 
Orta Vadeli Programımızda 
belirttiğimiz Yeşil Finans 
Stratejisi ve Eylem Planı’nı 
süratle uygulayacağız. İklim 
değişikliğiyle mücadele 
konusunda önemli bir yeri 
olan millet bahçeleri ve 
ekolojik koridorlarımızla yutak 
alanlarımızı daha da artıracağız. 
İklim değişikliğiyle yerel ölçekte 
mücadele etmek çok değerli 
olduğunu düşündüğümüz ve 
81 ilde uygulamaya geçtiğimiz 
bir program. Bu program 
dahilinde 81 İl İklim Değişikliği 
ve Uyum Koordinasyon 
Kurulları bu kapsamda 
çalışacak ve yerelde de iklim 
değişikliğine uyum bağlamında 
projeleri gerçekleştirecektir.”

Bakan Kurum’dan yeşil finansman 
mekanizmalarına ilişkin açıklama

Çevre, Şehircilik 
ve İklim Değişikliği 
Bakanı Murat 
Kurum, “Orta Vadeli 
Programda öngörülen 
dijital dönüşüm ve 
yeşil fi nansman 
mekanizmalarına 
ulaşmak üzere 
gerekli hazırlıklarımızı 
tamamlamış 
durumdayız” dedi.
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Uluslararası Enerji Ajansı 
(IEA) Başkanı Fatih 
Birol, Türkiye’nin 

geçen ay Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanı Alparslan 
Bayraktar tarafından açıklanan 
Yenilenebilir Enerji 2035 
Yol Haritası’nı değerlendirdi. 
Birol, temiz enerji alanında 
attığı ‘umut verici’ adımlarla 
Avrupa’nın önde gelen 

ülkelerinden olan Türkiye’nin, 
bu alanda çok büyük 
potansiyele sahip olduğunu 
söyledi.

Birol, “Türkiye’nin temiz 
enerjide attığı adımlar son 
derece güzel ve umut verici. 
Türkiye, Avrupa’da bu konuda 
en önde gelen ülkeden biri. 
Potansiyelimiz çok büyük. 
Umarım bu hedeflere en yakın 

zamanda ulaşabiliriz” dedi.

“YENİ ENERJİ 
TEKNOLOJİLERİ GİDEREK 
DÜNYA EKONOMİSİNİN 
BÜYÜK BİR PARÇASI 
OLUYOR”

Temiz enerji 
teknolojilerindeki hızlı 

büyüme nedeniyle artan 
rekabet ortamında pozisyon 
almak isteyen ülkelerin ticari 
tedbirlere başvuracağını, 
bu nedenle 2025’in ‘dünya 
ticaret savaşlarının başladığı 
yıl’ olmasından kaygı 
duyduğunu dile getiren Birol, 
şu ifadeleri kullandı: “Yeni 
enerji teknolojileri giderek 
dünya ekonomisinin büyük 
bir parçası oluyor. Bu yeni 
enerji teknolojilerinde ülkeler 
önemli bir pozisyon almaya 
çalışıyorlar. Bu önemli. 
Pozisyon almaları iki sayede 

olabilir. Birincisi kendi 
üretimini artırmak. Bunlar, 
temiz enerji teknolojilerinde 
güneş panelleri, bataryalar, 
elektrikli araçlar olabilir. Diğeri 
de kendi ülkelerine daha 
ucuz olan malların girmesini 
ticari kurallarla, vergilerle 
engellemek. Ben her ikisinin 
de olacağını düşünüyorum. 
Bunun ülkeler arasında ciddi bir 
ticari savaşa yol açabileceğini, 
bundan da dünya ekonomisinin 
zarar görebileceğini 
düşünüyorum, eğer doğru bir 
şekilde yapılmazsa.”

Geçen ay açıklanan 
Yenilenebilir Enerji 2035 Yol 
Haritası’nda, mevcut durumda 
yaklaşık 30 bin megavat olan 
güneş ve rüzgar enerjisi kurulu 
gücünün 2035’e kadar 4 kat 
artarak 120 bin megavata 
ulaşması hedefleniyor. Bu 
doğrultuda iletim altyapısının 
geliştirilmesini de öngören 
plana göre, ihtiyaç duyulan 
toplam yatırım tutarı ise 
28 milyar dolar olarak 
hesaplanıyor.

IEA Başkanı Fatih Birol Türkiye’nin temiz 
enerjide yeni yol haritasını değerlendirdi

IEA Başkanı Birol; “Türkiye’nin temiz enerjide attığı adımlar IEA Başkanı Birol; “Türkiye’nin temiz enerjide attığı adımlar 
son derece güzel ve umut verici. Türkiye, Avrupa’da bu son derece güzel ve umut verici. Türkiye, Avrupa’da bu 
konuda en önde gelen ülkelerden biri.”konuda en önde gelen ülkelerden biri.”

IEA Başkanı 
Fatih Birol

KARBON 
SIFIRLAMA 
PROJELERİYLE 
SÜRDÜRÜLEBİLİR 
GELECEK 

2020 yılından bu 
yana ‘karbon salımlarını 
dengeleme’ amacıyla 
çalışmalar yürüten 
Yemeksepeti, karbon 
sıfırlama çalışmalarında 
dördüncü yılını geride 
bıraktı. 2023 yılında, 
bir önceki yıla kıyasla 
‘operasyonel verimlilik 
artırma’ çabalarıyla 
Kapsam 1 ve Kapsam 2 
emisyonlarını yüzde 36 
oranında düşüren şirket, 
enerji verimliliğini artırmak 
ve yenilenebilir enerji 
kaynaklarına yönelmek gibi 
sürdürülebilirlik adımlarıyla 
bu süreci daha ileriye 
taşımayı planlıyor. 

Yemeksepeti, ofis 
operasyonlarında yürüttüğü 

sürdürülebilirlik çalışmalarıyla 
‘Yeşil Ofis Diploması’nı 
yenilemeye hak kazandığını 
duyurdu. 

YEŞİL OFİS 
UYGULAMALARIYLA 
ÇEVREYE KATKI 

Yeşil Ofis Programı’ndaki 
ikinci yılını tamamlayan 
Yemeksepeti, çevre dostu 
uygulamalarını geliştirmeyi 
sürdürüyor. Çalışanlarına 
yönelik bilinçlendirme 
çalışmaları ve eğitici iletişimlerle 
çevre bilincini yükseltmeyi 
hedefleyen şirket, ofiste tek 
kullanımlık plastik kullanımını 
tamamen sonlandırarak 
atıkların ayrıştırılması ve 
geri dönüşüme gönderilmesi 
konusunda iki yıldır projelere 

imza atıyor. Bu yıl özellikle gıda 
israfını azaltmaya odaklanan 
şirket, 986 kg kahve posasını 
ileri dönüştürerek yüzde 7’lik 
bir atık azaltma hedefini 
gerçekleştirdi.

YEMEKHANEDEKİ 
GIDA ATIĞI YÜZDE 13,2 
AZALTILDI

Ofis operasyonunda gıda 
israfını önlemeye yönelik 
adımlar atan Yemeksepeti, 
son olarak geçtiğimiz yıl 
yemekhanesinde hayata 

geçirdiği bir projeyle israfı 
önemli ölçüde azalttığını 
açıkladı. Yemeksepeti’nin 
uygulamaya koyduğu akıllı 
tartı sistemiyle gıda atığını 
yüzde 13,2 oranında azaltarak 
günlük ortalama 29,6 kg’ye 
düşürmesi, sürdürülebilirlik 
çabalarının pratik ve ölçülebilir 
bir sonucu olarak öne çıkıyor. 

YEŞİL OFİS DİPLOMASI 
İÇİN TEMEL KRİTERLER

WWF-Türkiye tarafından 
verilen Yeşil Ofis Diploması, 

ofislerde çevreye duyarlı 
tercihlerin yaygınlaştırılmasını 
amaçlıyor. Bu diplomayı 
alabilmek için şirketlerin 
çalışan bilincini artırmaları, 
doğal kaynak tüketimlerini 
azaltmaları, atık yönetimi 
uygulamaları yapmaları ve 
tek kullanımlık plastiklerin 
kullanımını en aza indirmeleri 
gerekiyor. Ayrıca, sürdürülebilir 
satın alma süreçleri, minimum 
karbon emisyonu yaratacak 
ulaşım yöntemleri, gıda 
israfının azaltılması ve karbon 
ayak izinin düşürülmesi gibi 

kriterler de diplomayı almak 
için yerine getirilmesi gereken 
koşullar arasında yer alıyor. 

Yemeksepeti, 
‘sürdürülebilir 
iş yapısını 
güçlendirmek’ 
amacıyla Yeşil Ofi s 
Diploması’nı yeniledi. 
Gıda israfını yüzde 
13,2 oranında düşüren 
Yemeksepeti, 
döngüsel ekonomi 
yaklaşımını hayata 
geçirmek için 
çalışmalar yürütüyor.

Yemeksepeti, karbon sıfırlamada 
dördüncü yılını tamamladı
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Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır, 
TBMM Plan ve Bütçe 

Komisyonu’nda bakanlığı ile 
bağlı kuruluşlarının 2025 yılı 
bütçelerine ilişkin sunum yaptı.
Kacır, hava savunma sistemi 
Çelik Kubbe’nin geliştirmesini 
hızla tamamlayacaklarını 
belirterek, “Uzun menzilli füze 
geliştirme kabiliyetlerimizi daha 
ileri düzeylere taşıyacağız. 
Ülkemizin istikbalini tehdit 
edecek planlara asla geçit 
vermeyeceğiz” dedi.

Uluslararası ekonominin 
bölgesel çatışmalar ve 
küresel ticarette korumacılık 
önlemleri etkisinde olduğunu 
belirten Kacır, konjonktürel 
zorluklara rağmen Türkiye’nin 
16 çeyrektir büyümeyi 
sürdürdüğünü ifade etti. Kacır, 
sanayi üretim endeksinin 
salgın öncesi döneme göre 
Almanya’da yüzde 10,3, 
İtalya’da yüzde 6,1, Fransa’da 
yüzde 3 ve İspanya’da yüzde 
1,4 aşağıda seyrederken, 
Türkiye’de yüzde 19,7 
yükseldiğine dikkati çekti.
İhracatın savunma ve havacılık 
sanayinde yüzde 17,8, çelikte 
yüzde 8,8, otomotivde yüzde 
6,4 ve kimya ürünlerinde yüzde 
2,5 arttığını vurgulayan Kacır, 
bu başarının son 22 yılda elde 
ettikleri kazanımların sonucu 
olduğu dile getirdi. Kacır, bu 
dönemde sanayide çalışan 
sayısının 3 milyon 900 binden 
6 milyon 700 bine çıktığını ve 
sanayi üretiminin 3,2 katına 
yükseldiğine işaret etti.

YÜKSEK TEKNOLOJİ 
İHRACATI ARTACAK

İmalat sanayisi katma 
değerinde dünyadaki paylarının 
yüzde 0,70’den yüzde 1,33’e 
ulaştığını belirten Kacır, “Yıllık 
ihracatımızı 36 milyar dolardan 
262 milyar dolara çıkardık. 
İhracatımızın dünyadaki payı 
yüzde 0,55’ten 1,07’ye 
yükseldi. Orta yüksek ve yüksek 
teknolojili ürünlerin ihracatını 
10 milyar dolardan 97 milyar 
dolara çıkardık. Türkiye bugün, 
Çin’den Orta Avrupa’ya 
kadar uzanan kuşakta en fazla 
ürünü rekabetçi şekilde en 
fazla ülkeye ihraç edebilen 
ülkedir” diye konuştu. Kacır, 
sayıları 2’den 104’e çıkan 
teknoparklarda yenilikçi 
fikirlerin katma değerli ürünlere 
dönüştüğünü vurgulayarak, 11 
bin 86 girişimin inovasyonu 
sürdürdüğü teknoparklarda 
yürütülen proje sayısının 
78 bini aştığını söyledi. 
“12. Kalkınma Planımız 
doğrultusunda 2028’e 
kadar yüksek ve orta-yüksek 
teknolojili ürünlerin ihracatını 
97 milyar dolardan 176 milyar 
dolara çıkaracağız” diyen Kacır, 
ileri teknoloji üretim üssü haline 
geleceklerini kaydetti. Kacır, 
bu amaçla HIT-30 Yüksek 

Teknoloji Yatırım Programı’nı 
ilan ettiklerini belirterek, 
2030’a dek ileri teknoloji 
alanlarında 30 milyar doların 
üzerinde yatırımın önünü 
açacaklarının altını çizdi.

YÜKSELEN YENİLİKÇİ 
TEKNOLOJİLER 
ÇAĞRISI’NA 630 
BAŞVURU

Elektrikli Araçlar Çağrısı 
ile otomotiv sektörünü 
tedarik zinciriyle geleceğe 
hazırlayacaklarını belirten 
Kacır, bugüne kadar 40 binden 
fazla Togg’un, sahiplerine 
teslim edildiğini aktardı.

Kacır, dünyanın en değerli 
elektrikli araç markasının 
6. yılında ulaştığı üretim 
adedine 1,5 yılda eriştiklerini 
vurgulayarak, “Ülke genelinde 
24 bin 400 halka açık şarj 
bağlantısı sayısıyla araç 
başına düşen şarj noktası 
sayısında Avrupa’da lideriz. 
Dünyanın en büyük elektrikli 
araç üreticisi BYD, yıllık 150 
bin elektrikli araç kapasiteli 
tesisini ve yenilikçi teknolojilere 
yönelik Ar-Ge merkezini 
Manisa’da kuracağını ilan etti. 
Sektörümüzün yeni mobilite 
ekosistemine dönüşümü adına 
benzer yatırımları ülkemize 
kazandırmak üzere çalışıyoruz” 
ifadelerini kullandı.

TÜBİTAK enstitülerinde 
çip üretim kabiliyetlerini 
yeni bir üretim tesisiyle 
taçlandıracaklarını aktaran 
Kacır, şöyle devam etti: 
“Yüksek teknoloji yatırımlarına 
Ar-Ge’den yatırıma uçtan uca 
destek sağlayan ‘Teknoloji 
Odaklı Sanayi Hamlesi 
Programı’na başarıyla devam 
ediyoruz. Bugüne kadar 
desteklediğimiz projeler 
tamamlandığında cari açığın 
kapanmasına yılda 7,2 milyar 
dolar katkı sağlayacağız. 
İletişim, iklim, biyoteknoloji ve 
afet teknolojileri gibi geleceğin 
teknolojilerine yön verecek 
alanlara odaklanan, bu yıl 
çıktığımız Yükselen Yenilikçi 
Teknolojiler Çağrısı’nda 630 
yeni yatırım için başvuru 
gerçekleşti. Bu yıl, TÜBİTAK 
programlarında 185 üniversite 
ve 2 bin 750 firmanın 

9 bin 700 projesine 8,4 
milyar lira destek sağladık. 
Desteklediğimiz ulusal 
araştırma altyapılarının sayısını 
11’e yükselttik. Teknoloji 
Geliştirme Bölgelerine bugüne 
dek 11 milyar liralık altyapı 
desteği sunduk, 2025’te 
900 milyon lira kaynak 
sağlayacağız.”

Kacır, geçerli tescile sahip 
sınai mülkiyet portföyünü bu 
dönemde 93 binden 2 milyona 
çıkardıklarını belirterek, 
geçen yıl 1826 uluslararası 
araştırma raporuyla uluslararası 
patent araştırma ve inceleme 
otoriteleri arasında 9’uncu, 
yerli patent başvurularında 
dünyada 12’nci, marka 
başvurularında 4. ve tasarım 
başvurularında 2. sıraya 
yükseldiklerini söyledi.

“165 MİLYAR LİRA 
TUTARINDA 1865 
YATIRIMI TEŞVİK ETTİK”

Sanayide karbon ayak izini 
azaltma, enerji verimliliğini 
artırma ve yenilenebilir 
enerji kullanmada kararlı 
olduklarının altını çizen Kacır, 
şu bilgileri paylaştı: “TÜBİTAK 
desteğiyle yeşil teknolojilerin 
Türkiye’de geliştirilmesine 
yönelik 600 milyon lira 
bütçeli 74 Ar-Ge projesini 
hayata geçiriyoruz. AB 
Sınırda Karbon Düzenlemesini 
sektörlerimiz için fırsata 
dönüştürmeyi amaçlıyoruz. 
Yeşil dönüşümde avantajlı 
finansman sağlayacak Türkiye 
Sanayi Karbonsuzlaşma Yatırım 
Platformunun kurulumu için 
uluslararası paydaşlarımızla 
çalışmalara başladık. Bu 
programla 3 milyar avroluk 
kaynağı sanayimize sunmayı 
hedefliyoruz. Dünya 
Bankası ile sürdürdüğümüz 
proje kapsamında 2025’te 
OSB’lerimizin 6 milyar 300 
milyon liralık yeşil altyapı 

yatırımlarını destekleyeceğiz. 
Bu yılın 10 ayında enerji 
verimliliği ve geri kazanımı, 
yenilenebilir enerji, atık geri 
kazanımı ve bertarafı, çevre 
yatırımları konularında 165 
milyar lira tutarında 1865 
yatırımı teşvik ettik.”

Temiz enerji kaynaklarına 
yönelik çalışmaları 
hızlandırdıklarını belirten Kacır, 
nükleer enerji teknolojilerine 
yönelik Ar-Ge programı 
başlatacaklarını duyurdu.
Kacır, yapay zeka çağrılarıyla 
firma ve kamu kurumlarının 
ihtiyaç duyduğu yapay zeka 
çözümlerinin Türkiye’de 
geliştirilmesi için 96 milyon 
lira bütçeli 30 projeyi 
desteklediklerini ve Türkçe 
verilerle zenginleştirilen, 
ilk temel yapay zeka büyük 
dil modelini TÜBİTAK’ta 
geliştirdiklerini kaydetti.

“156 MİLYAR LİRA SABİT 
YATIRIMIN ÖNÜNÜ 
AÇTIK”

Bakan Kacır, bu 
tablo karşısında en güçlü 
stratejilerinin Milli Teknoloji 
Hamlesi olduğunun altını 
çizerek, şunları söyledi: 
“40 yıldır sürdürdüğümüz 
terörle mücadele bize ancak 
kendi kabiliyetlerimizle 
geliştirdiğimiz sistemlerin 
esaslı bir güvenlik sağladığını 
göstermiştir. Bugüne dek, açık 
ya da örtülü ambargolarla 
hızımız kesilmeye çalışılsa 
da kurduğumuz Ar-Ge ve 
üretim altyapısıyla Türkiye’nin 
istiklalini ve istikbalini güçlü 
kılacak adımlar atmayı 
başardık. Cumhurbaşkanımızın 
liderliğinde yürüttüğümüz 
istikrarlı politikalarla savunma 
sanayisinde büyük bir atılım 
gerçekleştirdik. Milli ve özgün 
ürünleri önceleyen uzun 
dönemli Ar-Ge, yatırım, tedarik 
planlamaları ve nitelikli insan 

kaynağıyla savunma sanayimiz 
Milli Teknoloji Hamlesi’nin 
öncüsü oldu.”

Bakan Kacır, yerli ürünlerin 
payını yüzde 20’lerden 
yüzde 80’lerin üzerine 
çıkardıklarını bildirerek, savaş 
paradigmalarını değiştiren 
insansız hava araçları Bayraktar 
TB2 ve TB3’ten AKINCI’ya, 
ANKA’dan KIZILELMA’ya 
her biri dünyada ancak birkaç 
ülkenin sahip olduğu teknolojik 
kabiliyetlerden örnekler verdi.

TÜBİTAK SAGE ve 
ROKETSAN bünyesinde 
yürütülen süpersonik hızda 
çalışan ramjet itki sistemleri 
geliştirme çalışmalarının 
sürdüğünü belirten Kacır, 
şunları kaydetti: “Savunma 
sanayimizin bu seviyelere 
gelmesi için desteklerimizi 
esirgemedik. 2002’den bugüne 
savunma sanayisinde 886 
yatırım için teşvik belgesi 
düzenledik. 156 milyar lira 
sabit yatırımın önünü açtık. 
19 bin çalışanın istihdam 
edildiği 67 Ar-Ge ve Tasarım 
Merkezi’ne 172 milyar 300 
milyon lira destek sağladık. 
Teknoparklarımızda savunma 
sanayi alanında 291 firmamız 
5 bin 850 araştırmacıyla 
teknoloji geliştirmeye devam 
ediyor. TÜBİTAK aracılığıyla 
1493 savunma sanayi 
projesine ve 2 bin 233 bilim 
insanı ve gencimize 38 
milyar 300 milyon lira destek 
sağladık. Stratejik kurumlarımız 
için uçtan uca güvenli ses, 
veri ve görüntü haberleşmesi 
sağlayan sistemleri üretiyoruz. 
Hiç kimsenin Türkiye’ye 
zarar vermeyi aklından dahi 
geçiremeyeceği bir caydırıcılık 
seviyesine mutlaka geleceğiz. 
Farklı irtifa ve menzildeki 
hava tehditlerine karşı ülkemiz 
için güvenlik kalkanı vazifesi 
görecek hava savunma sistemi 
Çelik Kubbe’nin geliştirmesini 
hızla tamamlayacağız.”

Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mehmet 
Fatih Kacır; “TÜBİTAK 
desteğiyle yeşil 
teknolojilerin 
Türkiye’de 
geliştirilmesine 
yönelik 600 milyon 
lira bütçeli 74 Ar-
Ge projesini hayata 
geçiriyoruz.” dedi

Bakan Kacır: 74 Ar-Ge projesini 
hayata geçiriyoruz
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Azerbaycan’ın başkenti 
Bakü’de düzenlenen 
Birleşmiş Milletler 

(BM) İklim Değişikliği Çerçeve 
Sözleşmesi 29. Taraflar 
Konferansı’nda (COP29) 
basına konuşan Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanı Alparslan 
Bayraktar, küresel iklim 
değişikliğine karşı iş birliğinin 
önemli olduğunu ve Türkiye’nin 
en başta yenilenebilir enerjiye 
yoğunlaştığını belirterek 
“Ülkemizin çok büyük 
potansiyeli olduğu bu alanda 
kısa bir zaman önce 2035 
için çok iddialı bir program 
açıkladık. İklim değişikliği 
uzun soluklu bir mücadeleyi ve 
kolektif bir çabayı gerektiriyor. 
Sadece Türkiye’nin çabasıyla 
bunun olmasına imkan yok. 
Ülkelerin kendi potansiyelleri 
ve bu alanda yapacağı katkılar 
önemli” dedi.

Son 14-15 yılda güneş ve 
rüzgar enerjisinde 30 bin MW’ı 
aşan bir kurulu güce ulaşmayı 
başardıklarını vurgulayan 
Bakan Bayraktar, “Neredeyse 
sıfırdan bu noktaya geldik. Bu 
30 bini şimdi 2035 için 120 
bin MW’a çıkarmak gibi çok 
büyük, iddialı bir programa 
başlıyoruz. Geçtiğimiz 14-15 
yılda yıllık yaklaşık 2 bin 500-2 
bin 700 MW yeni kapasite 
oluştururken, şimdi bunu üç 
katına çıkarıp her yıl 7 bin 500 
ila 8 bin MW’lık bir kurulu gücü 
rüzgarda ve güneşte devreye 
almamız lazım” diye konuştu.

“BİRİNCİL ENERJİ 
TÜKETİMİNDE YÜZDE 
14’LÜK İYİLEŞME 
SAĞLADIK”

2000’li yılların başından 
beri özellikle hidroelektrik 
santrallerde (HES) çok büyük 
bir gelişme yaşandığını 
ve 12 binlerden 32 bin 
MW’lara ulaşan bir kurulu 
güce ulaştıklarını hatırlatan 
Bayraktar, “Dolayısıyla 
yenilenebilir enerjide, 
jeotermal, biyokütle, biyogaz 
dahil bütün alanlarda, deniz 
üstü (offshore) rüzgarı da dahil 
etmek suretiyle, çok yoğun 
bir döneme, yeni bir yatırım 
dönemine giriyoruz” ifadesini 
kullandı.

Bu çerçevede ‘destekleyici’ 
reformların hayata 
geçirilmesi ihtiyacının altını 
çizen ve ilk etapta yıllık 2 
bin MW olarak açıklanan 
Yenilenebilir Enerji Kaynak 
Alanları (YEKA) ihalelerinin 
de bu amaç doğrultusunda 
ocakta başlatılacağını 
anımsatan Bayraktar, şunları 
kaydetti: “İzin süreçlerini 
kolaylaştıran, yatırımları biraz 
daha cazip hale getiren, 
Meclisimizin gündemine 
getirmeyi düşündüğümüz 
bir çalışma hazırlıyoruz. 
Bunu da yaptığımız takdirde, 
finansmanla birleştirip, 
bu 7-8 bin MW yıllık 
hedeflere ulaşabileceğimize 
inanıyorum. Ülkemizin 

Yenilenebilirde yatırım 
dönemi başlıyor

COP29 zirvesi için Bakü’de bulunan Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar, 
Türkiye’nin yenilenebilir enerjide çok büyük bir potansiyeli olduğunu 

ve 2035 için ‘çok iddialı’ bir program açıklandığını belirtti. 
Bayraktar, HES’lerden jeotermale, biyokütleden 

off shore RES’lere bütün alanlarda yeni bir 
yatırım dönemine girildiğini duyurdu.

gücü buna yeterli. Enerji 
verimliliğinde, ekonomimizin 
bütün alanlarında, tarımdan 
ulaştırmaya, binalardan 
sanayiye, enerjiye kadar birçok 
alanda ciddi potansiyelimiz 
var. 2017-2023 döneminde, 
Ulusal Enerji Verimliliği Eylem 
Planı olarak açıkladığımız 
programda, birincil enerji 
tüketiminde yaklaşık yüzde 
14’lük bir iyileşme sağladık. 
2024-2030 hedefini bu yıl 
başında açıklamıştık. Orada da 
yüzde 16’lık bir hedefimiz var. 
Yaklaşık 20 milyar dolar bu 
alana yatırım yapmamız lazım.”

“2050’DE 20 BİN MW’LIK 
NÜKLEER GÜCE SAHİP 
OLMAMIZ LAZIM”

Türkiye’nin nükleer 
enerjiyi de ‘enerji sepeti’ içine 
eklemesi gerektiğini vurgulayan 
Bayraktar, COP28’de ortaya 

konulan 2050’ye kadar 
nükleer gücü üç katına çıkarma 
hedefine atıfta bulunarak 
“Türkiye de aslında bu yolda 
ilerliyor. Diyoruz ki, 2050’de 
bizim 20 bin MW’lık nükleer 
kurulu güce sahip olmamız 
lazım. Akkuyu’da dört nükleer 
reaktörün yapımı devam 
ediyor. Sinop, Trakya bunları 
takip edecek. Küçük modüler 
reaktörlerde de ciddi potansiyel 
var. Türkiye yenilenebilir 
kapasitesini maksimum 
düzeyde ekonomisine 
kazandırarak, enerji 
verimliliğini en üst düzeyde 
ekonomisinin bütün alanlarında 
iyileştirerek, nükleeri de işin 
içine katmak suretiyle, ana 
omurgasını bunun üzerine 
kurduğu bir iklim değişikliğiyle 
mücadele programı izliyor” 
dedi.

Yenilenebilir enerji 
hedeflerini açıklarken yaklaşık 

30 milyar dolarlık iletişim 
şebekesi iyileştirmelerinden 
bahsettiklerini hatırlatan 
Bayraktar, “Bölgemizdeki 
ülkelerle, komşu ülkelerimizle 
kuracağımız ihracat ve ithalat 
bağlantılarından da aynı 
zamanda bahsettik. Dolayısıyla 
böyle bir güçlü altyapıyı da 
mutlaka katmamız lazım. 
Ekipman tarafına baktığınızda, 
oralarda da belirli sıkışmalar ve 
sıkıntılar olduğunu görüyoruz. 
Bugün dünyada ‘panel’ 
dediğiniz zaman tek bir ülke 
akla gelebiliyor. Dolayısıyla 
burada bu işin tedarik zincirini 
nasıl yöneteceğiz? Eğer dünya 
olarak bu konuda ciddiysek ve 
iklim değişikliğiyle mücadele 
edeceksek, bu alanlarda da 
kolektif bir basiret gösterip 
aksiyon almamız gerekecek” 
diye konuştu.

“KARARLI, UYUMLU VE 
İSTİKRARLI POLİTİKALAR 
OLMASI LAZIM”

Yenilenebilir enerji 
hedeflerine hidrojen, 
depolama, karbon yakalama 
gibi yeni teknolojileri de 
eklediklerini aktaran Bayraktar, 
“Ama bütün bunlar için 
küresel olarak yapılması 
gereken şeyler var. Bunların 
başında kararlı, uyumlu ve 
istikrarlı politikalar olması 
lazım. Biliyorsunuz, ABD’de 
başkanlıkta bir değişiklik söz 
konusu. Dolayısıyla onun 
getireceği bu politikalara etkiler 
nasıl olacak? ABD tekrar Paris 
Anlaşması’ndan çıkacak mı? 
Bu inişli çıkışlı politikaların 
verdiği mesaj piyasaya, 
finansman tarafına çok önemli. 
Dolayısıyla birinci tarafta böyle 

bir risk var” ifadesini kullandı.

“ULUSLARARASI 
FİNANSAL 
KURULUŞLARA BÜYÜK 
GÖREV DÜŞÜYOR” 

Son yıllarda ‘korumacı’ 
politikalar yükselişte olsa da 
‘finans’ olmadan hiçbir hedefin 
gerçekleştirilemeyeceğine 
dikkat çeken Bayraktar, 
sözlerini şöyle sürdürdü: “Çok 
ciddi bir siyasi irade ve kararlılık 
gerekiyor. Bunun yanında 
çok ciddi bir teknik altyapıya 
ihtiyaç var. Bir üçüncü ayak, 
yani olmazsa olmaz ayağı, 
bu işin finansmanı. Burada 
da uluslararası finansal 
kuruluşlara, Dünya Bankası, 
Uluslararası Finans Kurumu 
(IFC), Avrupa’daki finansal 
kuruluşlar, ticari finansal 
kuruluşlara büyük görev 
düşüyor. Onların da normal 
bir düşünce tarzıyla değil, 
daha farklı, yapıcı, pragmatik, 
yaratıcı, kreatif bir yaklaşıma 
gelmeleri lazım ki bütün bunları 
başarabilelim. Şu anda bütün 
dünyada enflasyonist bir 
ortamın olduğunu, faizlerin 
yüksek olduğu bir ortamda 
olduğumuzu düşünürsek bunun 
da getirdiği sistemin üzerinde 
etkiler ve engeller var. Ümit 
ediyorum, bu toplantı bu 
mücadelenin küresel ölçekteki 
gayretlerini artırmak için var 
ve bu anlamda olumlu katkılar 
olur. Biz ülke olarak hem arz 
güvenliğimizi sağlamak hem 
küresel ısınmayla mücadelede 
Türkiye olarak katkı sağlamak 
için bütün bu alanlarda 
kararlılıkla yürümeye devam 
edeceğiz.”

Enerji ve Tabii Kaynaklar 
Bakanı Alparslan Bayraktar

Deniz Yaşayan / İstanbul
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Yeşil dönüşümde hidrojen 
değer zincirindeki üretim, 

depolama, taşıma ve sanayi 
kullanımında gerekli bileşen, 
ekipman ve sistemlerin yerli ve 
milli imkanlarla geliştirilmesi ve 
ticarileştirilmesi desteklenecek.

‘2025 Yılı 
Cumhurbaşkanlığı Yıllık 
Programı’ndan yapılan 
derlemeye göre, başta yeşil 
hidrojen olmak üzere hidrojen 
teknolojilerinin ve altyapısının 
geliştirilmesine yönelik 
çalışmalar yapılacak ve ihtiyaç 
duyulan alanlarda uluslararası iş 
birlikleri desteklenecek.

2023’te yayımlanan 
Türkiye Hidrojen Teknolojileri 
Stratejisi ve Yol Haritası’nda 
yer alan hedefler kapsamında 
temiz hidrojen üretim, 
depolama ve sıvılaştırma 
teknolojileri ile yakıt 
hücresi teknolojilerinin 
geliştirilmesine ilişkin projelerin 
desteklenmesine yönelik 
çalışmalar yürütülmüştü.

Yeni yılda ise yeşil 
dönüşümde hidrojen değer 

zincirindeki üretim, depolama, 
taşıma ve sanayi kullanımında 
gerekli bileşen, ekipman 
ve sistemlerin yerli ve milli 
imkanlarla geliştirilmesi ve 
ticarileştirilmesi desteklenecek, 
yeşil hidrojen üretiminin 
sağlanabilmesi için yerli 
elektrolizör geliştirilmesine 
yönelik çalışmalar yapılacak.

Bu kapsamda, ‘Güney 
Marmara Hidrojen Kıyısı 
Platformu Yeşil Hidrojen 
Üretim Tesisi Projesi’ ve ‘Yakıt 
Pili ve Elektrolizör Teknolojileri 
Geliştirme ve Test Merkezi 
Projesi’ kapsamında 30 kilovat 
kapasiteli PEM elektrolizör 
hidrojen üretim tesisinin 
tasarımı, imalatı ve testleri 
tamamlanarak saha uygulaması 
gerçekleştirilecek.

PEM elektrolizörler ile 
suyun elektrolizi sağlanarak 
hidrojenin temiz, çevreci ve 
verimli bir şekilde üretimi 
gerçekleştirilmesi amaçlanıyor.

Ayrıca, 250 kilovat PEM 
Elektrolizör Geliştirilmesi 
projesi kapsamında ölçek 
büyütme amaçlı modül tasarımı 
ve bileşen geliştirme çalışmaları 
yürütülecek.

HİDROJEN TAŞIMA 
VE DEPOLANMASI 
AR-GE ÇALIŞMALARI 
SÜRDÜRÜLECEK

Program kapsamında, 
hidrojenin taşınmasına ve 

depolanmasına yönelik AR-
GE çalışmaları sürdürülecek. 
Bu kapsamda hidrojenin 
depolanması ve hidrojenden 
yeşil amonyak üretimi 
konularında ilgili paydaşlarla 
proje çağrısı çalışmaları 
yürütülecek.

Yakıt pilli ağır ticari araç 
platformu için tahrik sistemi 
PEM yakıt pili sistemi, basınçlı 
kompozit tanklar, batarya 
grubu, elektrik motoru, 
hidrojen dolum hattı gibi 
ana bileşenlerinin entegre 
sistem modeli geliştirilerek 
farklı rota ve çalışma 
algoritması optimizasyonları 
gerçekleştirilecek.

100 kilovat yakıt pili 
modülü geliştirme ve testlerine 
yönelik sistemlerinin kurulumu 
tamamlanarak laboratuvar tam 
kapasiteyle faal hale getirilecek.

Ağır ticari araçlarda 
kullanıma yönelik yakıt hücresi 
sistemi ve hidrojen yakıtlı 
motor teknolojileri araştırılacak 
ve ihtiyaca göre geliştirme 
çalışmaları desteklenecek.

‘Hidrojen Temelli 
Karbon-Nötr İçten Yanmalı 
Motor Geliştirilmesi Projesi’ 
kapsamında çalışmalara devam 
edilecek. Bu kapsamda, 
hidrojen yakıt hücresi ve 
bileşen teknolojilerinin 
geliştirilmesi, mevcutların 
iyileştirilmesi ve kullanım 
alanlarının yaygınlaştırılmasına 
yönelik 3 AR-GE projesi 

başlatılacak.

AR-GE ve yenilik destekleri, 
öncelikli sektörler, derin 
ve kritik teknoloji alanları 
kesişimine yoğunlaşacak. 
Performans bazlı uygulamalar 
yaygınlaştırılacak ve 
ticarileştirmeye yönelik tüm 
süreci kapsayan tamamlayıcı 
destekler sağlanacak.

‘TENMAK Teknoloji 
ve Ürün Geliştirme Destek 
Programı’ kapsamında hidrojen 
teknolojileri ve yakıt hücresiyle 
karbon yakalama, kullanım 
ve depolama teknolojileri gibi 
alanlarda ‘Teknoloji Hazırlık 
Seviyesi’ (THS) en az 4 olan 
projelerin destekleme sürecine 
devam edilecek.

Öte yandan, Milli Teknoloji 
Hamlesinin gerçekleştirilmesine 
yönelik hidrojen teknolojileri, 
yenilenebilir enerji teknolojileri, 
batarya teknolojilerine ilişkin 
gerekli AR-GE altyapısının tesis 
edilmesi ve ihtiyaç duyulan 
nitelikli insan kaynağının 
yetiştirilmesi sağlanacak.

Kritik teknoloji alanlarında 
ülkemizin teknoloji üretme 
kapasitesi geliştirilmesi için 
projeler desteklenecek.

AR-GE ve yenilik 
destekleri, öncelikli sektörlerde 
yoğunlaşacak ve yapay zeka, 
hidrojen teknolojileri, batarya 
teknolojileri gibi kritik teknoloji 
alanlarını öncelikli olarak 
kapsayacak.

ZES Solar, ‘Türkiye’deki 
projelere üstün teknoloji 
ve güvenilir ürün sunma 

hedefiyle’ ulusal ve uluslararası 
iş birlikleri kurarak güneş paneli 
ve inverter distribütörlüğü 
alanında portföyünü 
genişletiyor. Dünya çapında 
64 GW’ın üzerinde dizi ve 
merkezi inverter kurulumuyla 
lider şirketlerden biri olan 
TBEA Grup ve ZES arasında 
imzalanan distribütörlük 
anlaşması kapsamında güneş 
enerjisi sektöründe satış ve 
satış sonrası süreçlere yönelik 
önemli bir adım atıldı. 

ZES Solar ve TBEA 

arasında yapılan bu iş birliğinin 
güneş enerjisi sektöründe 
dinamizmin artmasına katkı 
sağlayacağını ifade eden ZES 
Solar Genel Müdürü Evren 
Evcit şunları söyledi: “TBEA 
gibi dünya çapında güçlü ve 
inovatif bir partnerle iş birliğine 
gitmekten büyük mutluluk 
duyuyoruz. Türkiye’nin 
yenilenebilir enerji hedeflerine 
ulaşmasına katkı sağlayacak 
bu ortaklık sayesinde, 
projelerimizin daha verimli 
ve sürdürülebilir olmasını 
sağlayacağız. Küresel iş 
birliklerini know-how transferi 
anlamında oldukça kıymetli 
buluyoruz, ülkemize son 
teknolojilerle üretilen ürünleri 
sunarak sektörel gelişimi 
desteklemeye devam edeceğiz.”

2025’TE 60 GW BÜYÜME 
HEDEFİ

Elektrik üretim, dağıtım, 
konvansiyonel enerji, 
yenilenebilir enerji ve malzeme 
üretimi alanlarında faaliyet 
gösteren TBEA Grup, Çin’de 
büyük ölçekli güneş enerjisi 
inverter tedarikçileri arasında 
ilk üçte yer almasının yanı 
sıra silikon malzeme alanında 
da ilk üçte yer alıyor. Grup, 
Hindistan Bangalore’da 
bulunan 5 GW’lık tesisinde 
ise hem merkezi hem dizi 
inverter üretimi yaparak global 
piyasaya ürün sağlıyor. 2025 
yılında 60 GW seviyesinde 
bir büyüme planlayan TBEA 
Grup, 2019’dan bu yana 
Avrupa’da 3,7 GW üzerinde 
projeyi hayata geçirmiş olup 

yurt dışı pazarında toplamda 
20 GW’dan fazla kurulum 
gerçekleştirdi. Güneş ve rüzgar 
projeleri için 35 GVAR’dan 
fazla SVG çözümüyle Hindistan 
ve Orta Doğu yenilenebilir 
enerji pazarında birinci sırada 
yer alan TBEA Grup, 4 
GW’dan fazla enerji depolama 
sistemi (BESS) kurulumuna da 
sahip.

TBEA Xi’an International 
Genel Müdürü York Xu ise iş 
birliğiyle ilgili şunları kaydetti:             
“Türkiye’nin dünyadaki 
emisyon azaltım planına 
ulaşılması için yenilenebilir 
enerjiye olan ilgisinin arttığını 
görüyoruz. TBEA olarak biz 
de yenilenebilir akılllı enerji 
çözümlerinde dünya lideri 
bir tedarikçi olarak ZES’le 

işbirliği içerisinde olmaktan 
memnuniyet duyuyoruz. 
ZES’le birlikte Türkiye’deki 
yenilenebilir enerji gelişimine 
anlamlı bir katkı sağlamayı arzu 
ediyoruz.”

Hidrojen üretim, taşıma ve depolanmasında 
yerli ve milli ekipmanlar geliştirilecek

ZES Solar, TBEA 
Grup’la imzaladığı 
distribütörlük 
anlaşmasıyla 
TBEA inverter 
çözümlerinin 
Türkiye’deki tek 
yetkili distribütörü 
oldu.

Zes Solar ve TBEA 
Grup’tan stratejik iş birliği

ZES Solar ZES Solar 
Genel Müdürü Genel Müdürü 

Evren EvcitEvren Evcit

Yeşil hidrojen 
üretiminin 
sağlanabilmesi için 
yerli elektrolizör 
geliştirilmesine 
yönelik çalışmalar 
yapılacak.
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İklim değişikliğine karşı 
‘çevre dostu’ uygulamalara 
öncelik verme hedefiyle 

İhlas Holding, CK Enerji 
Boğaziçi Elektrik aracılığıyla 
‘Yenilenebilir Enerji Kaynak 
Garanti Sistemi’ ( YEK-G) 
sertifikası aldı. Böylece İhlas 
Holding binasının yıllık 10 
milyon 406 bin kWh’lık 
elektrik tüketimi ve grubun 
sağlık sektöründe hizmet veren 
iştiraki Türkiye Hastanesi’nin 
yıllık 2 milyon 614 bin 
kWh’lık elektrik tüketiminin 
tamamının yenilenebilir enerji 
kaynaklarından karşılanacağı 
belgelenmiş oldu.

“GELECEK NESİLLERE 
TEMİZ BİR DÜNYA 
BIRAKMAK İÇİN ÖNEMLİ 
BİR ADIM”

İhlas Holding ve Türkiye 
Hastanesi’nin YEK-G sertifikası 
alması nedeniyle İhlas 
Holding’te gerçekleştirilen 
törende konuşan CK Enerji 
Boğaziçi Elektrik Genel Müdürü 
Ali Erman Aytac, “Dünyanın 
geleceği için büyük önem 
taşıyan yeşil dönüşüme katkı 
sağlamayı, müşterilerimize 
bu yönde hizmet vermeyi bir 
sorumluluk olarak görüyoruz. 
İhlas Holding’in, YEK-G 
sertifikası alması, elektrik 
tüketiminde çevresel etkiyi 
en aza indirmek hedefiyle 
yenilenebilir kaynaklarını tercih 
etmesi gelecek nesillere daha 
temiz bir dünya bırakmak 
için atılan önemli adımdır. Bu 
anlamlı adımda yanlarında 
olmaktan büyük mutluluk 
duyuyoruz. Bu sertifikayla 
grubun holding binası ve 

Türkiye Hastanesi’nin 
toplam yıllık 13 milyon 
kWh’ı aşan elektrik tüketimi 
artık yenilenebilir enerji 
kaynaklarından karşılanacak” 
değerlendirmesinde bulundu. 

“ÇEVRE DOSTU 
OLDUĞUMUZUN BİR 
GÖSTERGESİ”

İhlas Holding İdari İşler 
Genel Müdür Yardımcısı 
Erol Doğaner de, “İhlas 

Grubu olarak elektrik tedariki 
konusunda çevre dostu 
yenilenebilir enerji kullanılması 
tarafındayız. Birlikte çalıştığımız 
CK Enerji Boğaziçi Elektrik 
firmasının belgelemiş olduğu 
YEK-G yeşil enerji sertifikası 

çevre dostu olduğumuzun 
bir göstergesidir. Karbon 
salımının limit değerlerinin 
altına düşürülmesi noktasındaki 
sorumluluğun farkındalığıyla 
sürdürülebilirlik sürecini takip 
etmekteyiz” diye konuştu. 

YEK-G SERTİFİKASI NEDİR? 
YEK-G, elektriğin 

yenilenebilir enerji 
kaynaklarından üretildiğini 
belgeleyen bir sistem. 

Elektrik enerjisi üretiminden 
kaynaklanan çevresel etkileri 
en aza indirmek amacıyla 
yenilenebilir enerji kaynaklarına 
dayalı elektrik üretimini 
destekleyen YEK-G sertifikası, 
kullanılan elektrik miktarı kadar 
yenilenebilir enerjinin sisteme 

verildiğini garanti ediyor. 

EPİAŞ’ın oluşturduğu 
blok-zincir teknolojisinden 
yararlanarak üretilen elektriğin 
üreticiden tüketiciye kadar 
tüm süreçlerini takip etmek 
amacıyla tasarlanan sistemde, 
yenilenebilir enerji tesislerinde 
(güneş, rüzgar, hidroelektrik, 
jeotermal ve biyokütle) üretilen 
her 1 MWh elektrik karşılığında 
bir sertifika oluşturuluyor. 

İhlas Holding, ‘elektrik tüketimindeki çevresel etkileri en aza indirmek’ hedefiyle CK Enerji Boğaziçi Elektrik 
aracılığıyla YEK-G sertifikası aldı. Sertifikayla birlikte İhlas Holding binası ve Türkiye Hastanesi’nin yıllık elektrik 
tüketiminin yenilenebilir enerji kaynaklarından karşılanacağı belgelendi.

İhlas Holding, CK Enerji Boğaziçi Elektrik 
aracılığıyla yeşil dönüşüme katıldı

İhlas Holding İdari İşler 
Genel Müdür Yardımcısı 

Erol Doğaner

CK Enerji Boğaziçi 
Elektrik Genel Müdürü 
Ali Erman Aytac

2017 yılından bu 
yana güneş, rüzgar, 
hidroelektrik, biyogaz gibi 

alanlarda yaklaşık 260 MW 
yenilenebilir enerji projesine 
finansman sağlayan ve bu 
yıl 25. yaşını kutlayan Aktif 
Bank’ın kendi enerji ihtiyacını 
karşılamak üzere hayata 
geçirdiği 1,39 MW kapasiteli 
güneş enerjisi santrali (GES) 
projesi tamamlandı. Böylelikle 
bankanın genel müdürlük 
binası, iştirakleri ve şubelerinin 
tüm enerji tüketimi yenilenebilir 
kaynaklardan sağlanacak. Her 
yıl 2.474 MWh enerji üretmesi 
hedeflenen santralle 10 yılda 
15 bin ton karbon salımının 
da engellenmesi ve her yıl 10 
milyon TL’nin üzerinde enerji 

maliyeti tasarrufu sağlanması 
amaçlanıyor.

“HEDEFİMİZ TÜM 
İHTİYACIMIZI 
YENİLENEBİLİR 
KAYNAKLARDAN 
SAĞLAMAK”

Finansal ürün ve 
hizmetleri toplumun her 
kesimine ulaştırmak hedefiyle 

çalıştıklarını belirten Aktif Bank 
Genel Müdürü Ayşegül Adaca, 
“Bu hedef doğrultusunda güçlü 
adımlar atarken eş zamanlı 
olarak sürdürülebilirlik ve 
sosyal etki çalışmalarımızla 
da topluma ve doğaya fayda 
yaratmaya odaklanıyoruz. 
Bu kapsamda 1,5 yıl önce 
karbon ayak izimizi azaltmak 
amacıyla Türkiye’nin kendi 
enerjisini üretmek için adım 
atan ilk banka olmuştuk. 

Bu amaçla projesine 
başladığımız GES’imiz, 
geçtiğimiz ay tamamlandı. 
Kurduğumuz GES’le yeşil 
enerji üretmeye başlıyoruz, 
böylece harcadığımız 
enerjiyi artık kendimiz imal 
edeceğiz. Hedefimiz tüm 
enerji ihtiyacımızı yenilenebilir 
kaynaklardan sağlamak ve 
böylece önümüzdeki 10 yılda 
15 bin ton karbon salınımını 
engellemek” dedi. 

“DÜZENLİ OLARAK 
KARBON AYAK İZİMİZİ 
ÖLÇECEĞİZ”

Karbon ayak izlerini 
ölçümlemek ve ortaya konan 
faydayı sürekli takip ederek 
iyileştirmek için de adım 
attıklarını sözlerine ekleyen 
Adaca, “Tüm tüketimimize 
göre düzenli olarak karbon 
ayak izimizi ölçecek, 
GES projemizin devreye 
girmesiyle ortaya çıkacak 
farkı gözlemleyip bu alandaki 
aksiyonlarımızı daha ileriye 
taşımanın yollarını arayacağız” 
diye konuştu.

Aktif Bank GES tesisi üretime başlıyor
Aktif Bank, 25. yıl dönümünde hayata geçirdiği GES projesiyle 
harcadığı enerjiyi kendi tesisinden karşılamaya başlıyor. 
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Eksim Holding çatısı 
altında yer alan ve 
‘yüzde 100’ yenilenebilir 

enerji alanında faaliyet 
gösteren Eksim Enerji, Silivri 
rüzgar enerjisi santrali (RES) 
tesislerinde gerçekleştirdiği 
basın toplantısıyla yeni 
yatırım hedeflerini ve enerji 
sektörünün gündemlerini basın 
mensuplarıyla paylaştı. 

Türkiye’nin her bölgesinde 
yaptığı yatırımlarla yaklaşık 
15 yıldır Türkiye’nin yeşil 
dönüşümüne katkı sağladıklarını 
kaydeden Eksim Enerji CEO’su 
Arkın Akbay, “Eksim Enerji 
olarak halihazırda sekiz RES, 
üç hidroelektrik santrali (HES), 
bir güneş enerjisi santrali (GES) 
ve Ar-Ge kapsamında faaliyette 
olan bir biyokütle enerji 
santralimizle (BES) santralimizle 
Türkiye’nin karbon ayak izini 
düşürmek üzere çalışıyoruz. 
Ayrıca yapım aşamasında 
bulunduğumuz iki yeni RES, 
bir yeni GES ile ön lisansını 
aldığımız ve önümüzdeki yıl 
devreye almayı hedeflediğimiz 
üç yeni GES’imiz üzerinde de 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 
Kurulu güç olarak yurt içinde 
529,6 MW’lık RES ve 63 
MW’lık HES’e sahibiz. Yurt 
içinde ve yurt dışında toplam 
2.100 MW’a yakın temiz enerji 
portföyüne ulaşma yönünde 
ilerliyoruz. Son olarak Enerji ve 
Tabii Kaynaklar Bakanlığı’nın 
onayıyla Sakarya’nın Geyve 
ilçesindeki RES’imizle dokuz 
adet N163 türbinini daha 
devreye aldık. Kapasite artırma 
kapsamında devreye alacağımız 
kalan beş türbini ise yıl sonuna 
kadar ticari işletmeye açarak 
Geyve’deki tesis gücümüzü 
150,8 MW’a çıkarmayı 
hedefliyoruz” dedi. 

“80 MİLYON EURO’LUK 
KAPASİTE ARTIŞI TÜM 
HIZIYLA SÜRÜYOR”

Gerçekleştirilen kapasite 
artışının, Eksim Enerji’nin 
kurulu gücünü artırırken 
Türkiye’nin yeşil enerji 
havuzuna da önemli bir katkı 
sağladığını ekleyen Akbay, “Şu 
anda Geyve RES’le yaklaşık 
45 bin hanenin elektrik 
ihtiyacını karşılıyoruz ancak 80 
milyon euro’luk kapasite artış 
projemizi tamamladığımızda, 
bu rakam yaklaşık 125 bin 
haneye ulaşacak” dedi. 

Şirketin yurt dışı 
yatırımlarına da değinen 
Akbay, “Kurulu gücümüzün bir 
kısmı komşu ülke Gürcistan’da. 
Aktif biçimde enerji üretimini 
yedi yıldır sürdüren iki 
HES’imizin yanı sıra izin 
süreçlerini ilerlettiğimiz beş 
RES projemiz ve Ukrayna’da 

savaş öncesinde inşasına 
başladığımız, şu anda da devam 
ettiğimiz bir RES projemiz 
bulunuyor” ifadelerini kullandı.

“SÜRDÜRÜLEBİLİR 
BİR GELECEK İÇİN 
ENERJİ VERİMLİLİĞİNİ 
ARTIRIYORUZ”

Yeşil yatırımlara devam 
ederken sürdürülebilirlik 
konusuna ilkesel bir 
hassasiyetle yaklaştıklarının 
altını çizen Akbay, bu 
doğrultuda karbon salımını 
azaltma ve daha temiz bir 
dünya için daha fazla çalışma 
kararlılığında olduklarını 
vurguladı. Akbay, “2023 
yılında, sadece Türkiye’de 
ve Gürcistan’da yıllık 1,7 
milyar kWh elektrik enerjisini 
yenilenebilir kaynaklardan 
üreterek yılda yılda ortalama 
1,1 milyon tondan fazla karbon 
eşleniği salımının önüne geçtik” 
derken yenilikçi teknolojilere 
yönelik kapsamlı yatırımlar 
yaptıklarını da kaydetti.

Akbay, “Türkiye genelinde 
birçok farklı bölgede inşa 
ettiğimiz yenilenebilir enerji 
tesislerinde güneş enerjisi 
panellerinden rüzgar 
türbinlerine kadar son teknoloji 
ekipmanları kullanarak 
üretimi verimini en üst düzeye 
çıkarıyoruz. Dijital ikiz ve yapay 
zeka entegrasyonu sayesinde, 
enerji tüketim modellerimizi 
anlık olarak optimize ediyor ve 
enerji tasarrufu sağlıyoruz” diye 
konuştu.

“ÜRETİM 
PORTFÖYÜMÜZÜ DAHA 
SÜRDÜRÜLEBİLİR HALE 
GETİRECEĞİZ”

Eksim Enerji’nin gelecek 
hedeflerinden de bahseden 

Arkın Akbay, devreye almakta 
ve geliştirmekte olduğu 
yenilenebilir enerji portföyüyle 
yıllık dört milyon ton 
karbon salımını engellemeyi 
amaçladıklarını ifade etti. Bu 
hedef doğrultusunda, mevcut 
RES ve GES’lerinin kapasitesini 
artırırken, yeni projelerle 
yenilenebilir enerji üretimini 
daha da çeşitlendireceklerini 
vurguladı. 

Akbay, “Enerji üretim 
verimini artıracak ve 
karbon ayak izimizi daha 
da küçültecek bu çalışmalar, 
şirketimizin yurt içinde ve 
yurt dışında uzun vadeli 
büyüme stratejisinin temelini 
oluşturuyor. Yenilenebilir 
enerji tesislerimize entegre 
enerji depolama sistemlerine 
yönelik yatırımlarımızı artırarak, 
üretim portföyümüzü daha 
sürdürülebilir hale getireceğiz. 
Bu sayede hem üretim 
kapasitemizi artıracak hem 
de tüketicilere daha güvenilir 
ve uygun maliyetli enerji 
sunacağız. Eksim Enerji, 
ülkemizin 2035 yenilenebilir 
enerji politika önceliklerini 
kendisinin varoluş sebebi 
olarak görüyor, 2053 net 
sıfır hedefine ve enerji 
bağımsızlığına daha hızlı 
ulaşmak için yenilenebilir enerji 
ve türevlerinin arz güvenliğine 
artan katkı sağlamasının 
öncüsü konumunda hızla 
ilerliyor” dedi. 

“HERKESİN 
‘YENİLENEBİLİR ENERJİ 
ELÇİSİ’ OLMASINI ARZU 
EDİYORUZ”

Sürdürülebilirliğin 
ancak kolektif bir bilinçle 
sağlanabileceğini dile getiren 
Akbay, “Sosyal ve çevresel 
sürdürülebilir kalkınma 

hedeflerimize ulaşmak için 
sadece yenilenebilir enerji 
üretim verimini ve kalitesini 
artırarak karbon emisyonlarını 
azaltan teknolojilere yatırım 
yapıyoruz, bu alanda iyi 
performans gösteren tedarikçi 
paydaşlarımıza süreçlerimizde 
öncelik veriyoruz. 
Paydaşlarımızın da bizimle 
aynı vizyonu taşıması için 
iletişimimizi ve iş birlikteliğimizi 
artırıyoruz. Bu kapsamda 
herkesin bir yenilenebilir enerji 
elçisi olmasını arzu ediyoruz. 
Tedarikçilerimizi uluslararası 
standartları benimseme 
ve uygulama konusunda 
teşvik ediyor ve bu ölçütler 
doğrultusunda denetliyoruz. 
Yenilenebilir kaynaklardan 
ürettiğimiz enerjiyle ekosisteme 
sunduğumuz katkılarımızı 
ölçüyor ve sorumlu kurumlara 
şeffaf şekilde raporluyoruz” 
ifadesini kullandı.

“YENİLENEBİLİR ENERJİ 
REFAH ARTIŞINA DA 
KATKI SAĞLIYOR”

Türkiye’de yenilenebilir 
enerji alanında faaliyet 
gösteren şirketlere sağlanan 
sübvansiyonlara da değinen 
Akbay, “Ülkemizde yatırım 
maliyeti çok yüksek olan 
yenilebilir enerji kaynaklarına 
önemli destek programları 
sağlandı. Bu programlar 
sayesinde Türkiye, yenilenebilir 
enerji alanında önemli 
yetkinlikler kazandı ve 
uluslararası alanda ekipman 
üretim kalitesi ile ön plana 
çıkan bir oyuncu haline 
geldi. Yenilenebilir Enerji 
Kaynak Alanları (YEKA) 
yatırım modeliyle üretim 
ekipmanlarının yerli üretim 
oranları kademeli olarak 
artırılarak yerli sanayinin 

gelişimine destek verildi. 
Yenilenebilir Enerji Kaynakları 
Destekleme Mekanizması’yla 
(YEKDEM) da ülkemizde 
büyük bir atak yapıldı. 
Devletimizin yenilenebilir 
kaynaklara verdiği bu 
teşvikler ortalama maliyetlerin 
aşağıya çekilmesine olanak 
sağlıyor. Böylece sanayimizin 
uluslararası rekabetçiliği de 
artmış oluyor. Bir başka deyişle 
yenilenebilir enerji sadece 
temiz enerji üretmek için değil, 
aynı zamanda refahın artması 
konusunda da önemli bir katkı 
sağlıyor” şeklinde konuştu.

“YENİLEBİLİR 
ENERJİYE GEÇİŞ İVME 
KAZANACAK”

Toplantıda küresel enerji 
trendlerine de değinen Arkın 
Akbay, sürdürülebilir enerji 
kaynaklarına geçişin küresel 
bir zorunluluk olduğunun 
altını çizerek, “Sektöre 
dair birçok araştırma 
2030’a kadar elektriğin 
yaklaşık yüzde 46’sının 
yenilenebilir kaynaklardan 
elde edileceğini öngörüyor. 
Birleşmiş Milletler’in (BM) 
İklim Halk Oylaması sonuçları 
da dünya nüfusunun büyük 
çoğunluğunun önemli bir 
farkındalıkla fosil yakıtlardan 
yenilenebilir enerji kaynaklarına 
geçişin hızlanmasını istediğini 
ortaya koyuyor. Bu da 
bizlere, yeşil enerjiye yönelik 
yatırımların ve politikaların 
hız kazanmasıyla, yenilenebilir 
enerjiye geçişin önemli ölçüde 
ivme kazanacağını gösteriyor” 
dedi. 

Bu doğrultuda Eksim 
Enerji’nin global vizyonuna 
değinen Akbay, “Stratejik 
yatırımlarımızla sadece 
Türkiye’de değil, diğer bölge 
ülkelerine de temiz enerjiyi 
ulaştıracağımız bir köprü 
kurmayı hedefliyoruz” diye 
konuştu. 

‘2029’a kadar bin 337 MW’lık 
projeyi hayata geçireceğiz’

İstanbul Silivri RES tesislerinde değerlendirmelerde bulunan 
Eksim Enerji CEO’su Arkın Akbay, “Halihazırda 2 bin 100 MW 

gücünde temiz enerji portföyüne ulaşma yönünde ilerliyoruz. 
Son olarak Sakarya’nın Geyve ilçesindeki RES’imize dokuz 

adet N163 türbini ekledik” dedi. 

Eksim Enerji CEO’su 
Arkın Akbay
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Türkiye enerji piyasasının “En Büyük Aile Buluşması” 14. Türkiye Enerji Zirvesi, 25-26 Kasım 2024 
tarihlerinde İstanbul’da gerçekleştirilecek. Enerji Fuarcılık tarafından düzenlenen zirvede, Türkiye’nin 
küresel enerji piyasalarındaki stratejik rolü, yakın dönemde keşfedilen potansiyel enerji kaynakları, 

stratejik iş birlikleri, enerji yatırımlarının bugünü ve geleceği konuşulacak.

Dünya ve Türkiye Enerji 
Piyasası, 14. Türkiye Enerji 

Zirvesi’nde buluşuyor

Türkiye’de enerji 
piyasasının tüm oyuncularını 
buluşturan Türkiye Enerji 
Zirvesi; elektrik, doğal gaz, 
akaryakıt ve LPG piyasalarını 
tek çatı altında toplayan 
ilk ve tek sürdürülebilir 
organizasyon olma özelliğini 
sürdürüyor. 2010 yılından bu 
yana tüm enerji sektörlerini 

bir araya getiren buluşmanın 
bu yıl ki ayağında enerji 
piyasalarında yaşanan 
dönüşüm sürecinin Türkiye 
ve global enerji piyasalarına 
etkileri, gelecek trendleri, 
Türkiye enerji piyasalarının 
bu süreçteki beklenti ve 
gereksinimleri, dijitalleşmenin 
sektörde yarattığı 

değişimler, enerji fi nansman 
koşullarındaki değişim, 
yenilenebilir enerji dönüşümü 
ile Türkiye’yi yakından 
ilgilendiren Doğu Akdeniz 
ve Orta Doğu’da yaşanan ve 
enerji piyasalarını etkileyen 
konular tüm boyutları ile ele 
alınacak.

EN BÜYÜK VE EN KAPSAMLI BULUŞMA

Bu sene 14’üncüsü 
düzenlenen Türkiye 
Enerji Zirvesi, her sene 

olduğu gibi enerji sektörünün 
nabzını tutacak. Türkiye’nin 
küresel enerji piyasalarındaki 
stratejik rolü, potansiyel 
enerji kaynakları, stratejik iş 
birlikleri, enerji yatırımlarının 
bugünü ve geleceği, 25-26 
Kasım 2024 tarihlerinde 
“Geleceğin Enerjisi, Enerjinin 
Ekonomisi” ana teması ile 
İstanbul’da gerçekleştirilecek. 
Bu yılki zirveye yine çok önemli 
ve etkili uluslararası isimler 
konuşmacı olarak katılacak. 

Zirvenin açılış günü 25 
Kasım’da, ülkemiz ve dünya 
enerji ve ekonomi görünümü 
ile zirve ana teması olan 
“Geleceğin Enerjisi, Enerjinin 
Ekonomisi” başlığı altında özel 
sunumlar yapılacak. Aplus 
Enerji Kurucu ortağı Ozan 
Korkmaz ve Aplus Enerji 
Yönetici Ortağı Volkan Yiğit’in 
‘Türkiye ve Dünya Enerji 
Piyasalarında Son Gelişmeler’ 
başlıklı sunumuyla başlayacak 
olan özel sunumlar her yıl 
misafirlerin yoğun ilgisiyle 
gerçekleştirilen Ekonomist 
Fatih Keresteci’nin ‘Türkiye 
ve Dünya Ekonomisinde Son 
Gelişmeler’ sunumuyla devam 
edecek. Ardından zirvenin 
bu yılki teması “Geleceğin 
Enerjisi, Enerjinin Ekonomisi” 
sunumunu Kadir Has 
Üniversitesi Öğretim Üyesi Soli 
Özel yapacak.

OTURUMLAR SEKTÖRE 
DAMGA VURACAK

14.Türkiye Enerji 
Zirvesi’nde açılış özel oturumu 
DEİK (Dış Ekonomik İlişkiler 
Kurulu) ev sahipliğinde 
gerçekleşecek. Türk özel 
sektörünün uluslararası alandaki 
bağlantılarını güçlendiren 
DEİK’in düzenlediği özel açılış 
oturumunda, sektörün önde 
gelen şirketlerinin üst düzey 
temsilcileri tarafından global 
enerji piyasalarındaki yatırım 
tecrübeleri, yeni fırsatlar ve 
Türkiye’nin enerji sektörü için 
önemli stratejik yönelimler 
paylaşılacak.

Zirvenin bu yılki 
oturumlarında; Geleceğin 

Elektrik Piyasası ve 
Dijitalleşme, Yatırımlar ve 
Finansman, Depolama, 
Türkiye Akaryakıt Piyasaları, 
Türkiye LPG Piyasası, 
E-mobilite, Petrol ve Doğal 
Gaz Piyasalarının Geleceği, 
Davetli Konuşmaları ve Özel 
Sunumlar, Doğal Gaz Piyasası, 
Avrupa’da Enerji Dönüşümü 
ve Piyasa Gelişmeleri, Yeşil 
Enerji Piyasaları, Ulaşımda 
Yeşil Dönüşüm, Güneş Enerjisi, 
Rüzgar Enerjisi, Geleceğin 
Enerji Dünyasında Hidrojen, 
Geleceğin Enerjisinde Baz Yük 
Santralleri, Büyük Tüketici 
Oturumu: Toplayıcılık ve Talep 
Tarafı Katılımı, Jeotermal 
Enerji, Hidroelektrik Enerji ve 

Geleceğin Enerji Sektöründe 
Kariyer başlıkları altında 
oturumlar, özel sunumlar ve 
konuşmalar gerçekleştirilecek.

14. Türkiye Enerji Zirvesi, 
enerji sektörünün sorunlarının 
ve çözüm önerilerinin en yetkili 
ağızlardan masaya yatırılmasına 
olanak tanıyarak, sektörün 
ilerlemesine verdiği destek ile 
itici güç rolü üstleniyor. 

KATILIMCILAR ÜST 
DÜZEY ULUSLARARASI 
İSİMLERLE 
BULUŞTURULACAK 

Zirvede sektör paydaşları 
bu yıl da bir araya gelerek 
yeni gelişmeleri, gelecek 

trendlerini, mevcut sorunlara 
yönelik çözümleri tartışacak. 
Düzenlendiği her yıl ulusal 
ve uluslararası katılımcıları 
Türkiye ve bölge ülkelerinin 
kamu kurum ve kuruluşlarının 
üst düzey isimleri ile buluşturan 
Türkiye Enerji Zirvesi, yeni iş 
birliği olanaklarının da önünü 
açacak.

Önemli isimlerin konuşmacı 
olacağı Zirvenin uluslararası 
konuşmacıları da dikkat 
çekiyor; Caspian Barrel Petrol 
Çalışma Merkezi Başkanı 
Ilham SHABAN ‘Geleceğin 
Enerji Dünyasında Hazar’ın 
Enerjisi’ konu başlığı altında bir 
konuşma yapacak. Ardından; 
Gürcistan Yenilenebilir Enerji 

Geliştirme Derneği (GREDA) 
Yönetici Direktörü Maia 
MELIKIDZE ‘Gürcistan’da 
Enerji Dönüşümü ve Yatırım 
Fırsatları’, Afrika Enerji Odası 
Başkanı NJ AYUK ‘Afrika’da 
Enerji Dönüşümü Çabaları 
ve Yatırım Fırsatları’, TOBB 
Madencilik Meclis Başkanı 
İbrahim Halil KIRŞAN 
‘Geleceğin Enerjisi İçin 
Nadir Toprak Elementleri’, 
Piyasa Operatörü Gözetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı ve 
Naftogas Uyum Direktörü 
Yulia ZHYTNYK ‘Ukrayna’da 
Piyasa Gelişmeleri, Yönelimleri 
ve Fırsatlar’, Belçika 
Başkonsolosluğu, Wallonia 
İstanbul Ticaret ve Yatırım 
Ofisi Ticaret ve Yatırım Ateşesi 
Gérard SEGHERS ‘Belçika’da 
Enerji Dönüşümünün 
Ekonomisi’, FULMEN 
GROUP Yönetim Kurulu 
Başkanı Alireza SHIRANI 
‘İran’da Enerji Dönüşümü ve 
Yatırım Fırsatları’ konularında 
katılımcılara özel sunumlar ve 
konuşmalar gerçekleştirecekler.
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ABD’de Donald Trump’ın 
başkanlık seçiminde zaferini 
ilan etmesiyle, Avrupa 
piyasalarında yeşil enerji 
şirketlerinin hisselerinde düşüş 
görülüyor.

Trump’ın destekçilerine 
yaptığı konuşmada zaferini ilan 
etmesinin ardından dünyanın 
en büyük ekonomisindeki 
seçim sonuçları küresel çapta 
varlıkları etkilemeye devam 
ediyor.

Avrupa Yenilenebilir Enerji 
Fiyat Endeksi TSİ 6 Kasım 
günü saat 13.00 itibarıyla 
yüzde 6,5 değer kaydetti.

SEÇİM KAMPANYASINDA 
DENİZ ÜSTÜ RÜZGAR 
ENERJİSİ PROJELERİNİ 
HURDAYA ÇIKARMA 
TAAHHÜDÜ

Dünyanın en büyük deniz 
üstü rüzgar enerjisi şirketi 
Orsted’in hisselerindeki düşüş 
aynı saatlerde yüzde 10’a 
yaklaştı.

Danimarka merkezli 
rüzgar türbin şirketi Vestas’ın 
hisselerindeki düşüş yüzde 
8,2’yi aştı.

Almanya merkezli 
yenilenebilir enerji şirketi RWE 
hisseleri yüzde 3,5 gerilerken, 
rüzgar türbinleri üreticisi 
Nordex’in hisseleri yüzde 6,5 
düştü.

Merkezi Portekiz’de 
bulunan yenilenebilir enerji 
şirketi EDP’nin hisseleri 
Trump’ın zafer ilan etmesi 
sonrasında yaklaşık yüzde 5 

değer kaybetti.

Seçim kampanyası 
sürecinde başkan seçilmesi 
halinde ‘deniz üstü rüzgar 

enerjisi projelerini hurdaya 
çıkarma’ taahhüdünde bulunan 
Trump, daha önceki başkanlık 
döneminde ise ABD’nin Paris 

Anlaşması’ndan çekilmesini 
sağlayan kararı imzalamıştı.

Galata Wind’in üçüncü 
çeyrek sonunda Faiz, 
Amortisman ve Vergi 

Öncesi Karı (FAVÖK) 1 
milyar 215 milyon TL olarak 
gerçekleşti. Bu sonuçta enerji 
fiyatlarındaki dalgalanmalar 
ve artan yenilenebilir enerji 
kaynakları kullanımı etkili oldu. 
Şirketin vergi öncesi karı ise 
‘sektördeki dalgalanmalara 
karşın’ aynı dönemde 925 
milyon TL olarak açıklandı.  

Şirketin ilk dokuz 
aylık finansal sonuçlarını 
değerlendiren Galata Wind 
CEO’su Burak Kuyan şunları 
söyledi: “Türkiye elektrik 
piyasasının şu anki durumunda 
yenilenebilir enerjinin önemi bir 
kez daha ve daha güçlü şekilde 
ortaya çıkıyor. Galata Wind 
olarak halka arzımız esnasında 

taahhüt etmiş olduğumuz üzere 
sadece yenilenebilir enerjiye 
yatırım yapıyoruz. 

Hedeflerimize ulaşma 
konusunda çok değerli 
atılımlar gerçekleştiriyoruz. 

Türkiye genelinde yenilenebilir 
enerji üretimindeki artış ve 
ekonomideki enflasyonist 
gelişmeler enerji fiyatlarında 
bir miktar gerilemeye yol 
açsa da güçlü mali yapımız 
ve likidite yönetimi sayesinde 

piyasa koşullarına hızlı adapte 
oluyoruz. Elde ettiğimiz finansal 
performans ile sektördeki 
rekabet gücümüzü koruyarak 
uzun vadeli pozisyonumuzu 
güçlendirme yönünde önemli 
adımlar atıyoruz.”

Avrupa’da yeşil enerji şirketlerinin hisseleri, 
Trump’ın zaferini ilan etmesiyle düşüşe geçti

Galata Wind’in üçüncü çeyrek 
FAVÖK’ü 925 milyon TL oldu
Üçüncü çeyrek sonunda Faiz, Amortisman 
ve Vergi Öncesi Karı’nı (FAVÖK) 1 milyar 215 
milyon TL olarak açıklayan Galata Wind 
2030’a kadar bin MW kurulu güç hedefl iyor.

Yenilenebilir enerji 
kaynaklarının elektrik 
fi yatları üzerindeki 
baskısını dengelemek 
ve maliyetleri azaltmak 
amacıyla Galata 
Wind, 2030’a kadar 
kurulu gücünü 1000 
MW’a ulaştırmayı 
planlıyor. Türkiye’nin 
2035 yılı yenilenebilir 
enerji hedefl eri 
doğrultusunda, 
şirket de kendisini 
güncelleyerek 
sektördeki 
rekabetçiliğini artırmak 
istiyor. 

ŞİRKET, 
2030’A KADAR 
1000 MW 
KURULU GÜÇ 
HEDEFLİYOR

Galata Wind 
CEO’su 
Burak Kuyan
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Avrupa Yenilenebilir Enerji Fiyat Endeksi, 
yüzde 6,3 değer kaybederken, dünyanın en 
büyük deniz üstü rüzgar enerjisi şirketi Orsted 
hisselerindeki düşüş yüzde 10’a yaklaştı.
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